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Vaalan kunta 
Vanhus- ja vammaisneuvosto  PÖYTÄKIRJA 
    7/2017 
Aika 24.10.2017 klo 14 
Paikka Apaja 
Läsnä:  

Järjestö / tehtävä  Läsnä 
Eläkeliiton Vaalan yhdistys ry Sirkka Olsbo x 
Oulujokilaakson omaishoitajat ry Kauko Matila x 
Pohjois-Pohjanmaan Näkövammaiset Aune Sallila  x 

 Vaalan Eläkeläiset ry  Auvo Kilpeläinen x 
Vaalan Kehitysvammaisten Tuki ry Soili Rautiainen x 
Vaalan Reuma ja Tules ry Kerttu Mehtälä - 
Vaalan Rintamaveteraanit ry Urho Qvist x 
Vaalan Sydänyhdistys Valto Karhu x 
Kunnanhallituksen edustaja Tapio Huotari x 
Kunnanjohtaja Tytti Määttä - 
Kotihoidon ja asumispalvelujen palveluesimies  Mira Kurttila - 
Vaalan seurakunta, diakoni Katja Niskala - 
Vaalan kunta, vapaa-aikajohtaja, sihteeri Sinikka Rantalankila x 

      
1 § Kokouksen avaus 
 
  Puheenjohtaja Aune Sallila avasi kokouksen. 

 
2 § Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
 Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
3 §  Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja.  
 

4 § Vanhusten viikon palaute 

Manamansalon kahvitilaisuudessa oli mukana toistakymmentä ihmistä ja esille tuli 
seuraavia asioita: 

1. kartoitus ikäihmisten tarpeista syrjäseuduillakin. 
2. palveluoppaan jakelu, jonka kyläyhdistys voisi hoitaa. Oppaita saanee Se-

nioripisteestä 
3. terveydenhoitajan käynti esim. Taidetalolla tiettynä aikana tai vanhusten ko-

tona tarvittaessa. Esim. verenpaineet ja lääketilanne (vrt. Paltamon tapa toi-
mia, että on monta henkilöä samalla reissulla 

4. Apu raskaisiin töihin, esim. polttopuuhuolto, miten se järjestyisi. 
5. Olisiko vanhus- ja vammaisneuvoston rooli tässä saada Oulunkaari tekemään 

vaikkapa kierroksen kaikille sivukylille, lähemmäs meitä ihmisiä.  
6. Tilaisuudessa tuli esille tietämättömyyttä eikä moni ikääntynyt ei käytä nettiä. 

 
Mira Kurttilan vastaus sähköpostilla: 
“Terveyspalvelut kutsuvat joka vuosi kaikki sinä vuonna 75- vuotta täyttävät 
laajamittaiseen terveystarkastukseen/tilannekartoitukseen. 
 
Vanhuspalvelut lähettää kutsun kaikille sinä vuonna 80-vuotta täyttäville ikäihmisille 
palvelutarpeenarviokartoitukseen. Tämä kartoitus tehdään asiakkaan kotona. 75-
vuotiaat ja 80 – vuotiaat toki valitsevat itse ottavatko nämä tarjotut palvelut vastaan. 
 
Tällä hetkellä palveluoppaita ei ole paperisena versiona, mutta yritämme niitä ensi 
vuoden alusta painattaa lisää. 



 
 

2
 

 
Meillä oli esimerkiksi viime viikon perjantaina senioripisteessä iso tapahtuma 
yhteistyössä terveyspalvelujen kanssa, jonne odotimme noin 40 henkilöä. 
Esittelimme palvelujamme sekä digitaalisia palveluja. Paikalle tuli neljä henkilöä. .. 
Keskiviikkona oli kodin turvavälineesittely. Paikalle tuli kolme henkilöä.” 

 

Urho Qvist kertoi, että rintamaveteraaniyhdistyksen kokoukseen oli kutsuttu myös 
avustajat, mutta kukaan ei tullut. Terveyskeskuksessa oli 4.10. turvavälineiden 
esittely, jossa käytiin pääosin digitaalisia palveluja. Urho Qvistin mukaan ko. välineet 
ovat pienituloiselle vanhukselle aivan liian kalliita. Nykyiset vanhukset eivät opi enää 
käyttämään uusia sähköisiä menetelmiä. 
 
Katja Niskala kertoi sähköpostiviestissään seurakunnan terveisinä vanhustenviikolta, 
että oli vanhustenviikon viikkomessussa ja ruokailussa vähän vajaat 90 ihmistä. 
Määrä oli hieman pienempi kuin aiempina vuosina. Muutamasta palvelukodista ei 
ollut tulijoita lainkaan väen sairastelun ja huonokuntoisuuden vuoksi.  
 
Alatalon avoimien ovien tapahtumassa järjestöillä oli kahvitarjoilua sekä toiminnan 
esittelyä sekä tietoisku ikäihmisten autoilusta. Jenna veti tuolijumpan. Aktiivista 
osanottoa joka pisteessä. 
 
Kaikista tilaisuuksista ei saatu palautetta, mutta kahvitilaisuuksia oli myös Neittävällä 
ja Kankarissa. Kokonaisuutena vanhustenviikon tapahtumat koettiin hyvinä, mutta 
tiedottamista pitää vielä lisätä. Myös vapaaehtoisia avustajia pitäisi saada mukaan 
enemmän. Ensi vuonna pitää vanhusneuvoston ensimmäinen kokous olla 
syyskuun alussa, että viikon tapahtumat ehditään suunnitella yhdessä. 
 
Manamansalon tiedustelun pohjalta pyydetään Mira Kurttila selvittämään 
seuraavassa kokouksessa, miten ko. kyselyt on toteutettu, koska kokouksessa läsnä 
olleet totesivat, ettei heille ole tullut kyselyä.  
 
Esitetään, että tehdään kylittäin palvelutarvekartoitus, jossa selvitetään henkilön 
tarpeet kokonaisvaltaisesti (asuminen, siivous, lämmitys, lumen luonti, ruohon 
leikkuu, tukihenkilöt sekä koettu terveydentila ym.). Kysely voitaisiin toteuttaa 
Oulunkaaren ja kunnan yhteistyönä kyläyhdistysten avustuksella. 
 
 

5 § Muut esille tulevat asiat 
 

1. Vanhusten ateriapalvelu 
Keskusteltiin vanhusten aterioiden laadusta ja valmistuspaikasta.  
 
Ruokapalvelupäälliköltä saadun tiedon mukaan kotipalvelun ateriat valmistetaan 
terveyskeskuksen keittiöllä ma-pe ja viedään lämpimänä asiakkaille. Viikonlopun 
ateriat valmistetaan Sapuskassa ja viedään asiakkaille perjantaina kylmänä. Viikolla 
ateriat ovat pääosin samoja kuin vuodeosastolla, viikonlopun ruoka voi olla eri, koska 
sen pitää kestää lämmittäminen. Ateriat toteutetaan suositusten mukaisina ja 
asiakkailta ei ole tullut negatiivista palautetta. 
 
2. Rakenteilla oleva vanhusten talo 
Urho Qvist tiedusteli rakenteilla olevan yksityisen palvelutalon tilanteesta. 
Tiedetään, että kyseessä on Attendon yksityinen noin 30 –paikkainen palvelutalo.  
 
Pyydetään seuraavaan vanhusneuvoston kokoukseen selvitys ko. talon sekä Vaalan 
muiden palvelutalojen ja vanhusten vuokra-asuntojen tilanteesta. 
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3. Alatalon esteettömyys / porrashissi 
 
Alatalon käyttäjät toivovat ratkaisua esteettömään pääsyyn kerhotiloihin (esim. 
porrashissi). Pyydetään teknistä johtajaa selvittämään, olisiko mahdollista saada 
porrashissi edes ensimmäiseen kerrokseen.  
 
4. Suopursun ja Vaalanrannan asukkaille toivotaan vapaaehtoisia ulkoiluttajia. 
Soili Rautiainen toi esille kysymyksen, miten ja mistä saataisiin vapaaehtoisia 
ulkoiluttajia vanhusten palvelutaloihin. 
 
5. Induktiosilmukat 
Tiedustellaan, olisiko tarpeen asentaa induktiosilmukka esim. valtuustosaliin ja 
koulun liikuntasaliin. Se helpottaisi kuulolaitteen käyttäjien osallistumista kokouksiin ja 
yhteisiin tilaisuuksiin. 
 

9 § Seuraava kokous  

Seuraava kokous 28.11. klo 14 Apajalla. 

Toivotaan, että Oulunkaaren edustajalla on mahdollisuus olla kokouksessa. 

Pyydetään Attendon edustajaa kertomaan uudesta palvelutalosta. 

 

10 § Kokouksen päättäminen 
 
 Puheenjohtaja päätti kokouksen klo  15.45 
 
 

 
 
Aune Sallila   Sinikka Rantalankila 
puheenjohtaja  sihteeri 


